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Glumsø 16-10-2015 

 

 

 

 

Åbent brev til: 

Transportminister Hans Christian Schmidt. 

Folketingets Transportudvalg. 
 

Vedrørende Ringsted-Femern Bælt forbindelsen – Baneforlægning ved Åsø. 
 

Indlednings info: 

I forbindelse med opgradering af jernbanen Ringsted - Femern Bælt til kørsel med 200 km/timen er det iflg. 

”lov om anlæg af fast forbindelse over Femern Bælt med tilhørende landanlæg i Danmark” planlagt at 

forflytte de nuværende spor på en strækning fra Boelhaveskov over Åsø til Glumsø. 

 

Som vi (Glumsø Lokalråd) er oplyst har den planlagte sporforlægning det ene formål på den nævnte 

strækning at hæve den mulige hastighed fra 160km/t til 200km/t. 

Da denne hastighedsforøgelse – på den anførte korte strækning – kun kan udnyttes af gennemgående 

persontog (med en tidsgevinst på 1,5 minutter) og IKKE godstog og IKKE persontog der har standsning på 

Glumsø Station, ser vi investeringen (større 3-cifret millionbeløb) i baneforlægning som ikke rentabel eller 

med meget ringe rentabilitet. 

En bibeholdelse af nuværende sporføring vil, udover anførte millionbesparelse, også afstedkomme: 

1. Den planlagte flytning (og forringelse) af Glumsø Station ikke vil være nødvendig. 

2. Støj og viberationsgener i området vil blive formindsket betydeligt. 

3. Risiko for påvirkning af Åsø vandværk minimeres (fjernes). 

4. Broen ved Åsø kan bibeholdes. 

5. Gener for berørte lodsejer i Åsø området minimeres. 

Ovenstående er del af information givet på et borgermøde1) i Glumsø  august 2015. Forelagt disse 

oplysninger blev det fra borgerne pålagt Glumsø Lokalråd at henstille til Regering og Folketing 

(Transportminister og Transportudvalg) at hastigheden for gennemkørsel af strækningen Åsø-Glumsø 

forbliver 160km/t2). Ud over ovenstående aspekter vil det give – 
 

muligheden for et større 3-cifret milionbesparelse på projektet. 
 

1) Også repræsentanter fra Banedanmark og DSB deltog i dette møde. 

2) I den forbindelse kan nævnes at der på strækningen Ringsted –Rødby allerede er projekteret hastigheds nedsættelse til 160 

km/t, (eller derunder), på 4 andre delstrækninger.  
 

Hvis det ønskes vil vi fra Lokalrådet meget gerne møde op og forklare/drøfte sagens detaljer. 
 

På vegne af Glumsø Lokalråd, 4171 Glumsø: 

Visti S. Christoffersen, Elmevej 45, 4171 Glumsø / ervichr@gmail.com / mobil 4123 2860 

Poul B. Eriksen, Sorøvej 29, 4171 Glumsø / pbe@cirkelnet.dk / mobil 2211 6722 
Arne Cederholm, Åsø Bygade 25, 4171 Glumsø / alc4171@live.dk / mobil 2084 6954 
 
Ovenstående er, ud over til Transportminister Hans Christian Schmidt og Folketingets Transportudvalg, fremsendt til:  

Borgmester Carsten Rasmussen -  Næstved Kommune, Næstved Byråd og Pressen. 
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